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Protokół Nr LIX/2023 

z sesji Rady Powiatu Nowodworskiego 

z dnia 28 września 2023 roku 

Obrady LIX sesji rozpoczęto 28 września 2023 roku o godzinie 09:00, a zakończono o godzinie 

09:53 tego samego dnia. Posiedzenie odbyło się w Starostwie Powiatowym w Nowym 

Dworze Mazowieckim. 

Zdzisław Szmytkowski – przewodniczący Rady - poinformował, że zgodnie z Ustawą z dnia 

11 stycznia 2018r. o zmianie niektórych ustaw w celu zwiększenia udziału obywateli 

w procesie wybierania, funkcjonowania i kontrolowania niektórych organów publicznych, 

obrady Rady Powiatu są  nagrywane i transmitowane. Administratorem danych osobowych 

przetwarzanych jest Starosta Nowodworski. Pełna treść klauzuli informacyjnej, w tym 

zakresie, znajduje się na drzwiach do sali konferencyjnej. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Zdzisław Szmytkowski – przewodniczący Rady Powiatu Nowodworskiego, o godzinie 09:00 

otworzył LIX sesję, wypowiadając formułę: otwieram obrady LIX sesji Rady Powiatu 

Nowodworskiego, a następnie stwierdził prawomocność obrad, w obradach uczestniczyło 

17 radnych (19 radnych statutowy skład Rady Powiatu Nowodworskiego). 

Obecni: 

1. Paweł Calak 

2. Elżbieta Kapałka 

3. Krzysztof Kapusta 

4. Radosław Kasiak 

5. Mariusz Kraszewski 

6. Katarzyna Kręźlewicz 

7. Anna Maliszewska 

8. Anna Małecka 

9. Marcin Manowski 

10. Zbigniew Niezabitowski 

11. Monika Nojbert 

12. Grzegorz Paczewski 

13. Serwatka Jan 
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14. Adam Szatkowski 

15. Zdzisław Szmytkowski 

16. Dariusz Tabęcki 

17. Mariusz Torbus 

Nieobecni: Szafrański Kamil, Mariusz Ziółkowski. 

Lista obecności załącznik nr 1 do protokołu. 

W sesji uczestniczyli goście: Jacek Kacperski – dyrektor Nowodworskiego Centrum 

Medycznego, Monika Knobloch – główny księgowy Nowodworskiego Centrum Medycznego, 

Marek Rączka - dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. 

2.Przyjęcie porządku obrad. 

Proponowany porządek obrad LIX sesji Rady Powiatu Nowodworskiego przekazany Radnym 

(załącznik nr 2 do protokołu). 

Do zaproponowanego porządku nie zgłoszono wniosków, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie jego przyjęcie, tj.: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji nr LVIII/23 z dnia 31.08.2023r 

4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Nowodworskiego; 

2) zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok; 

3) ustalenia wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego przechowywania na parkingu 

strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia 

pojazdu w 2024 roku; 

4) zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych; 

5) zmieniająca uchwałę nr XLIII/290/2018 Rady Powiatu Nowodworskiego z dnia 27 września 

2018r. w sprawie przyjęcia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 

i placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Powiat Nowodworski. 
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5. Informacja dotycząca przygotowania placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 

2023/2024. 

6. Interpelacje i zapytania. 

7. Sprawozdanie z pracy Zarządu pomiędzy sesjami Rady. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie sesji. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Przyjęcia porządku obrad LIX sesji Rady Powiatu Nowodworskiego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Paweł Calak, Elżbieta Kapałka, Krzysztof Kapusta, Radosław Kasiak, Mariusz Kraszewski, 

Katarzyna Kręźlewicz, Anna Maliszewska, Anna Małecka, Marcin Manowski, Zbigniew 

Niezabitowski, Monika Nojbert, Grzegorz Paczewski, Jan Serwatka, Adam Szatkowski, 

Zdzisław Szmytkowski, Dariusz Tabęcki, Mariusz Torbus 

NIEOBECNI (2) 

Kamil Szafrański, Mariusz Ziółkowski  

3. Przyjęcie protokołu z sesji nr LVIII/23 z dnia 31.08.2023r 

Nie zgłoszono uwag, Przewodniczący Rady stwierdził przyjęcie powyższego protokołu. 

4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Nowodworskiego (załącznik nr 3 do protokołu); 

W dyskusji wzięli udział: 

- Dariusz Tabęcki – przewodniczący Komisji Finansów Publicznych, Infrastruktury  

i Bezpieczeństwa Publicznego - poinformował, że komisja wydała pozytywną opinię, co do 

projektu uchwały. 

- Innych głosów nie zabrano, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie 

uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
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przyjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Nowodworskiego. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Uchwały Rady Powiatu Nowodworskiego w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Nowodworskiego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Paweł Calak, Elżbieta Kapałka, Krzysztof Kapusta, Radosław Kasiak, Mariusz Kraszewski, 

Katarzyna Kręźlewicz, Anna Maliszewska, Anna Małecka, Marcin Manowski, Zbigniew 

Niezabitowski, Monika Nojbert, Grzegorz Paczewski, Jan Serwatka, Adam Szatkowski, 

Zdzisław Szmytkowski, Dariusz Tabęcki, Mariusz Torbus 

NIEOBECNI (2) 

Kamil Szafrański, Mariusz Ziółkowski  

Rada Powiatu Nowodworskiego przyjęła Uchwałę nr LIX/362/2023 w sprawie wieloletniej 

prognozy finansowej Powiatu Nowodworskiego. 

2) zmieniająca uchwałę budżetową na 2023 rok (załącznik nr 4 do protokołu); 

W dyskusji wzięli udział: 

- Dariusz Tabęcki – przewodniczący Komisji Finansów Publicznych, Infrastruktury  

i Bezpieczeństwa Publicznego - poinformował, że komisja wydała pozytywną opinię, co do 

projektu uchwały. 

- Elżbieta Kapałka – poprosiła o omówienie proponowanych zmian. 

- Ewa Kałuzińska – skarbnik powiatu – odczytała uzasadnienie załączone do projektu 

przedłożonej uchwały. 

- Innych głosów nie zabrano, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie 

uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały Rady Powiatu Nowodworskiego w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 

2023 rok. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Paweł Calak, Elżbieta Kapałka, Krzysztof Kapusta, Radosław Kasiak, Mariusz Kraszewski, 

Katarzyna Kręźlewicz, Anna Maliszewska, Anna Małecka, Marcin Manowski, Zbigniew 

Niezabitowski, Monika Nojbert, Grzegorz Paczewski, Jan Serwatka, Adam Szatkowski, 

Zdzisław Szmytkowski, Dariusz Tabęcki, Mariusz Torbus 

NIEOBECNI (2) 

Kamil Szafrański, Mariusz Ziółkowski  

Rada Powiatu Nowodworskiego przyjęła Uchwałę nr LIX/363/2023 zmieniającą uchwałę 

budżetową na 2023 rok. 

3) ustalenia wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego przechowywania na parkingu 

strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia 

pojazdu w 2024 roku (załącznik nr 5 do protokołu); 

W dyskusji wzięli udział: 

- Dariusz Tabęcki – przewodniczący Komisji Finansów Publicznych, Infrastruktury 

i Bezpieczeństwa Publicznego - poinformował, że komisja wydała pozytywną opinię, co do 

projektu uchwały. 

- Innych głosów nie zabrano, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie 

uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały Rady Powiatu Nowodworskiego w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

usunięcie pojazdu z drogi i jego przechowywania na parkingu strzeżonym oraz wysokości 

kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu w 2024 roku. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Paweł Calak, Elżbieta Kapałka, Krzysztof Kapusta, Radosław Kasiak, Mariusz Kraszewski, 

Katarzyna Kręźlewicz, Anna Maliszewska, Anna Małecka, Marcin Manowski, Zbigniew 
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Niezabitowski, Monika Nojbert, Grzegorz Paczewski, Jan Serwatka, Adam Szatkowski, 

Zdzisław Szmytkowski, Dariusz Tabęcki, Mariusz Torbus 

NIEOBECNI (2) 

Kamil Szafrański, Mariusz Ziółkowski 

Rada Powiatu Nowodworskiego przyjęła Uchwałę nr LIX/364/2023 w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego przechowywania na parkingu 

strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia 

pojazdu w 2024 roku. 

4) zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych (załącznik nr 6 do protokołu); 

W dyskusji udział wzięli: 

- Dariusz Tabęcki – przewodniczący Komisji Finansów Publicznych, Infrastruktury  

i Bezpieczeństwa Publicznego - poinformował, że komisja wydała pozytywną opinię, co do 

projektu uchwały. 

- Adam Szatkowski – przewodniczący komisji Edukacji, Zdrowia i Spraw Społecznych 

poinformował, że komisja również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

- Innych głosów nie zabrano, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie 

uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały Rady Powiatu Nowodworskiego w sprawie zadań, na które przeznacza się 

środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Paweł Calak, Elżbieta Kapałka, Krzysztof Kapusta, Radosław Kasiak, Mariusz Kraszewski, 

Katarzyna Kręźlewicz, Anna Maliszewska, Anna Małecka, Marcin Manowski, Zbigniew 

Niezabitowski, Monika Nojbert, Grzegorz Paczewski, Jan Serwatka, Adam Szatkowski, 

Zdzisław Szmytkowski, Dariusz Tabęcki, Mariusz Torbus 

NIEOBECNI (2) 

Kamil Szafrański, Mariusz Ziółkowski 
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Rada Powiatu Nowodworskiego przyjęła Uchwałę nr LIX/365/2023 w sprawie zadań, na 

które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych. 

5) zmieniająca uchwałę nr XLIII/290/2018 Rady Powiatu Nowodworskiego z dnia 27 września 

2018r. w sprawie przyjęcia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 

i placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Powiat Nowodworski 

(załącznik nr 7 do protokołu). 

W dyskusji udział wzięli: 

- Dariusz Tabęcki – przewodniczący Komisji Finansów Publicznych, Infrastruktury  

i Bezpieczeństwa Publicznego - poinformował, że komisja wydała pozytywną opinię, co do 

projektu uchwały. 

- Adam Szatkowski – przewodniczący komisji Edukacji, Zdrowia i Spraw Społecznych 

poinformował, że komisja również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

- Innych głosów nie zabrano, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie 

uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały Rady Powiatu Nowodworskiego w sprawie zmiany uchwały nr 

XLIII/290/2018 Rady Powiatu Nowodworskiego z dnia 27 września 2018r. w sprawie 

przyjęcia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 

oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Powiat Nowodworski. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Paweł Calak, Elżbieta Kapałka, Krzysztof Kapusta, Radosław Kasiak, Mariusz Kraszewski, 

Katarzyna Kręźlewicz, Anna Maliszewska, Anna Małecka, Marcin Manowski, Zbigniew 

Niezabitowski, Monika Nojbert, Grzegorz Paczewski, Jan Serwatka, Adam Szatkowski, 

Zdzisław Szmytkowski, Dariusz Tabęcki, Mariusz Torbus 

NIEOBECNI (2) 

Kamil Szafrański, Mariusz Ziółkowski 
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Rada Powiatu Nowodworskiego przyjęła Uchwałę nr LIX/366/2023 w sprawie zmiany 

uchwały nr XLIII/290/2018 Rady Powiatu Nowodworskiego z dnia 27 września 2018r. 

w sprawie przyjęcia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 

i placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Powiat Nowodworski. 

Raport z przeprowadzonych głosowań stanowi załącznik  nr 8 do protokołu. 

5. Informacja dotycząca przygotowania placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 

2023/2024 (załącznik nr 9 do protokołu). 

W dyskusji wzięli udział: 

- Katarzyna Kręźlewicz – w sprawozdaniu z prac Zarządu jest informacja o utworzeniu nowej 

klasy w szkole przy ulicy Lipowej w Nasielsku, czy jest to ta sama klasa wielozawodowa, 

o której jest w omawianym dokumencie? 

- Krzysztof Kapusta – starosta – potwierdził powyższe. Dodał, że również utworzone zostały 

dodatkowe klasy w Liceum Ogólnokształcącym w Nowym Dworze Mazowieckim (klasa 

biologiczno - chemiczna) i w Liceum Ogólnokształcącym Nasielsku (Oddział Przygotowania 

Wojskowego), co jest odpowiedzią na dużą liczbę kandydatów do klas pierwszych. 

- Katarzyna Kręźlewicz – wie, że było zamieszanie związane z wyłonieniem dyrektora Zespołu 

Szkół Zawodowych w Nasielsku, jak ta sytuacja została rozwiązana? 

- Krzysztof Kapusta – starosta – poinformował, że nowy dyrektor pełni swoją funkcję. Pan 

Starosta ma nadzieję, że zadośćuczyni oczekiwaniom zarówno Zarządu, rodziców jak 

i uczniów. 

- Innych głosów nie zabrano, Przewodniczący Rady stwierdził, że informacja dotycząca 

przygotowania placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 2023/2024 została przez 

Radę Powiatu przyjęta. 

6. Interpelacje i zapytania. 

Nie złożono interpelacji i zapytań. 

7. Sprawozdanie z pracy Zarządu pomiędzy sesjami Rady (załącznik nr 10 do protokołu). 

Nie zgłoszono pytań do sprawozdania z pracy Zarządu pomiędzy sesjami Rady. 

8. Sprawy różne. 

W dyskusji wzięli udział: 
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- Elżbieta Kapałka – zwróciła się z prośbą do Przewodniczącego Rady o udzielnie głosu 

mieszkańcowi, który chciałby zabrać głos w sprawie drogi Górki – Dąbrowa. 

- Przewodniczący Rady – udzielił głosu Panu Janowi Wadeckiemu. 

- Jan Wadecki – mieszkaniec Gminy Leoncin – dłuższy czas zajmuje się sprawą tej drogi, 

chciałby zwrócić szczególną uwagę na 3,5 kilometrowy jej odcinek, który jest w najgorszym 

stanie i najbardziej niebezpieczny. Droga na tym odcinku jest bardzo wąska, jest problem 

z minięciem się dwóch samochodów osobowych, aby to zrobić każdy z nich musi zjechać na 

pobocze, na którym są również doły i koleiny. Dochodzi do niebezpiecznych zdarzeń. Jedno 

z nich było około 3 tygodni temu z udziałem 11 – letniej dziewczynki. Ponadto droga biegnie 

przez Kampinoski Park Narodowy, jest dość kręta, przez co widoczność jest bardzo 

ograniczona, co jeszcze bardziej stwarza zagrożenie dla bezpieczeństwa. W maju 2018 roku 

składał petycję w sprawie poprawy bezpieczeństwa rowerzystów na tej drodze. Droga 

biegnie przez Kampinoski Park Narodowy i ruch rowerowy jest tam dość znaczny, szczególnie 

w weekendy, kiedy ruch samochodowy wzrasta kilkakrotnie, a rowerowy kilkunastokrotnie. 

Pod tą petycją, w ciągu miesiąca, podpisało się 930 osób. W 2019 roku w maju, do Pana 

Starosty i Zarządu, złożył wniosek o ponowne rozpatrzenie tej petycji. Ze strony Powiatu 

zostały podjęte jakieś działania (ustawiono znaki ograniczające prędkość), niewielkie tego są 

rezultaty (wydarzenia z ostatniego miesiąca: samochód zatrzymał się metr przed rowerem, 

doszło do ścięcia słupa energetycznego). Pytanie: kiedy nasze dzieci będą bezpieczne na 

drodze powiatowej Górki – Dąbrowa. Prosi Radę, Pana Starostę i Zarząd o ponowne 

przyjrzenie się tej sytuacji na tym odcinku drogi i w jak najkrótszym czasie podjęcie działań, 

aby na tej drodze było bezpiecznie. Dodał, że droga jest również wizytówką Powiatu, 

korzystają z niej turyści między innymi z Warszawy. 

- Krzysztof Kapusta – starosta – poinformował, że spotkał się Panem Wadeckim kilkakrotnie 

zarówno w sobotę, jak i w niedzielę. Faktycznie bardzo dużo ludzi, całymi rodzinami jeździ 

tam rowerami, jednocześnie jest duży ruch samochodowy. Sytuacja jest bardzo poważna, 

złożył wówczas deklarację, że z Zarządem będą robić wszystko, żeby jak najpilniej podejść do 

tej kwestii. Są problemy związane z drogą dotyczące Parku, wytyczenia szerokości drogi. Ta 

droga, to najbliższy cel wśród celów, które mamy obecnie do realizacji. Najistotniejsze to 

znalezienie sposobów finansowania. 

- Katarzyna Kręźlewicz – przypomniała, że poruszała na sesji i komisji temat tej drogi, 
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niestety komisja nie widziała zasadności oglądania tej drogi. Dziękuje Panu Staroście, że był 

na tej drodze. Czy czekamy na jakiś poważny wypadek na tej drodze, żeby podjąć wreszcie 

jakieś działania? 

- Marcin Manowski – podziękował Panu Staroście za złożoną deklarację i stwierdzenie jak 

duży ruch panuje na tej drodze. Wszyscy Radni z tamtego terenu od 5 lat o tym mówią. 

Apeluje do wszystkich Radnych, aby wybrali się na tę drogę i wszystkie inne wymagające 

remontu, żeby stwierdzić, że ta droga jest najbardziej niebezpieczna i pilna do realizacji. 

- Elżbieta Kapałka – złożyła wniosek do budżetu powiatu na rok 2024 o uwzględnienie drogi 

Górki – Dąbrowa oraz drogi Górki – Kampinos (droga w ogóle nie posiada asfaltu). Wyraziła 

nadzieję, że mieszkańcy nie będą musieli czekać do 2024 roku na wykonanie chociaż 

nawierzchni drogi, o której mówił Pan Jan Wadecki. 

Następnie poinformowała, że otrzymała od mieszkańca informację, że 18 września 

w „Kurierze” o godzinie 16:40, Pan Wicestarosta wypowiadał się, że środki na drogi 

z Polskiego Ładu zostaną przeznaczone na drogi w Pomiechówku i Nasielsku. Czy są szanse 

aby wykonać z tych środków drogę w Gminie Leoncin?  

- Paweł Calak – wicestarosta – z tych środków już nie jest możliwe wykonanie tej drogi. 

W Gminie Leoncin była wykonana między innymi droga przez cały Leoncin za kwotę około 

9mln.zł. 

- Anna Maliszewska – podziękowała Panu Staroście za ten głos. Ma nadzieję, że kolejny już 

złożony przez nią, czyli piąty wniosek do budżetu powiatu, na 2024 rok zawierający wniosek 

o remont tej drogi będzie zrealizowany. 

- Elżbieta Kapałka – poprosiła o informację dotyczącą podziału środków z Polskiego Ładu, 

o które teraz Zarząd wystąpił. Czy jest już wstępna deklaracja odnośnie dróg na które środki 

będą przeznaczone? Czy są szanse, aby te 3,5km drogi chociaż odtworzyć nawierzchnię, 

asfalt jest bardzo spękany i jest bardzo dużo dziur. 

- Paweł Calak – wicestarosta – droga jest na bieżąco remontowana w ramach bieżącego 

utrzymania dróg, droga jest przejezdna. 

Poinformował, że ostatni złożony wniosek składał się z trzech elementów: na rozbudowę 

Zespołu Placówek Edukacyjnych, na kompleksowe remonty w placówkach oświatowych, na 

drogi. Wniosek na drogi jest na kwotę 15mln.zł, gdyby udało się uzyskać środki, Zarząd 

wspólnie z Radą podejmą decyzje, które drogi będą modernizowane. Informacja w sprawie 

ewentualnego dofinansowania powinna być w czasie około 3 miesięcy. 
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- Elżbieta Kapałka – czy to bieżące utrzymanie drogi jest wystarczające? Pan Starosta 

powiedział, po wizji lokalnej którą sam wykonał, że nie do końca jest możliwe ominięcie 

rowerzysty czy pieszego. Dlatego uważa, że bieżące utrzymanie jest niewystarczające. 

Zwróciła się do Zarządu Powiatu o deklarację, że podejmie decyzję o wykonaniu tej drogi, bo 

tak naprawdę jest to decyzja Zarządu, czy ta droga będzie wykonana w pierwszej kolejności. 

- Krzysztof Kapusta – starosta – powiedział, że to zależy od posiadanych pieniędzy. Z jednej 

strony jest wola wykonania tego zadania, a z drugiej jest obawa, że może nie być na to 

wystarczających środków. Jest to bardzo ważna sprawa, na posiedzeniach Zarządu są 

rozmowy jak sfinansować to zadanie. Popularyzacja tego terenu jest bardzo duża, turystów 

będzie coraz więcej i ogromy ruch. 

- Marcin Manowski – nie chciałby skupiać się tylko na turystach, ale przede wszystkim na 

mieszkańcach. Na zadanie pytanie: jeżeli otrzymamy dotację to jakie drogi są najpilniejsze? 

Jest odpowiedź: że Zarząd będzie się nad tym zastanawiać. Ponawia prośbę o wyjazdowe 

posiedzenie komisji, żeby wszyscy Radni zobaczyli wszystkie drogi i uważa, że wówczas 

wszyscy zobaczą, że nie ma się nad czym zastanawiać. 

- Przewodniczący Rady – zwrócił uwagę, że pracami komisji kierują jej Przewodniczący, prosi 

aby do Przewodniczących Komisji kierować wnioski. 

- Anna Małecka – podziękowała za zwiększenie dodatków motywacyjnych dla nauczycieli, 

kwoty nie do końca są satysfakcjonujące, ale dziękuje za pochylenie się nad tą sprawą. 

Ma pytania wielu osób odnośnie deklaracji utworzenia Młodzieżowej Rady Powiatowej, 

kiedy może nastąpić powołanie tej rady? 

- Krzysztof Kapusta – starosta – poinformował, że w przyszłym tygodniu ma nadzieję na 

spotkanie z opiekunami samorządów uczniowskich z poszczególnych szkół, na którym 

zostanie wypracowany model do realizacji. 

- Katarzyna Kręźlewicz – powróciła do tematu objazdu dróg powiatowych. Zaproponowała 

objazd dróg powitowych dla chętnych Radnych po sesjach. 

- Przewodniczący Rady – zwrócił się do Przewodniczących Komisji, aby przeanalizowali 

propozycję Pani Kręźlewicz. 

- Elżbieta Kapałka – na terenie Gminy Leoncin, tak jak zauważył Pan Starosta, rozwija się 

turystyka. Teren Gminy Leoncin i Czosnów pod tym względem jest niewykorzystany. 

Proponuje podjęcie działań związanych z rozwojem turystyki, jest to piękny teren, a dzięki 

temu w Powiecie będą większe przychody również dla przedsiębiorców. 
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- Marcin Manowski – uczestniczył w większości spotkań wiejskich, jakie odbyły się w Gminie 

Czosnów. Cały czas jest mowa o zarośniętej i zniszczonej infrastrukturze, jaką stanowią 

chodniki przy drogach. Często mieszkańcy nie korzystają z tych chodników, bo nie mają 

możliwości. Zapytał, czy są jakieś pomysły, aby poprawić wygląd chodników. Kolejna sprawa 

to zniszczone studzienki w miejscowości Dobrzyń przy posesji nr 60, kiedy będzie 

naprawiona. 

W Czosnowie ma być postawiona wiata autobusowa, czy cała dokumentacja z tym związana 

jest już gotowa? Obecnie podczas przebudowy trasy S-7 nie będzie to wykonywane, ale były 

wcześniej „przepychanki” pomiędzy gminą i powiatem, czy już wszystko jest uzgodnione? 

Następne pytanie dotyczy środków w przyszłorocznym budżecie na remont odwodnienia 

drogi powiatowej Dobrzyń – Sowia Wola. Część została poprawiona przy udziale Gminy 

Czosnów. Ważne jest systematyczne czyszczenie studzienek, aby spełniały swoje zadanie. 

W Dobrzyniu nic nie zostało zrobione, cały czas jest problem z zalegającą wodą. Czy są plany 

kontynuacji tego zadania, czy są rozmowy z gminą o wsparcie i zakończenie całego odcinka? 

- Paweł Calak – wicestarosta – cały czas prowadzone są prace związane z infrastrukturą 

drogową, wszystkich rzeczy od razu nie da się zrobić. Kilka razy były już naprawy związane 

z zapadniętym włazem studzienki. Oczywiste jest, że o chodniki, studzienki, odwodnienia, 

całą infrastrukturę trzeba dbać. Część chodników jest w małym stopniu wykorzystywana 

przez mieszkańców, nieużywana kostka zarasta. Zwiększone zostały środki na bieżące 

utrzymanie dróg, w tym roku odbyło się dwukrotne koszenie. 

Odnośnie wiaty przystankowej Pan Wicestarosta poinformował, że zaczęła się przebudowa 

drogi S-7, nic nie jest wyjaśnione do końca. Propozycja Gminy dotycząca miejsca postawienia 

wiaty jest niemożliwa do akceptacji z powodu istniejącej tam infrastruktury drogowej. Po 

zakończeniu przebudowy będzie powrót do rozmów. Dodał, że za wiaty przystankowe 

odpowiada Gmina, Powiat może przygotować miejsce. 

Jeśli chodzi o dokończenie odwodnienia, to co roku są prowadzone jakieś prace. Natomiast 

przy dużej ulewie woda przez pewien okres czasu utrzyma się na drodze. Zebranie wody 

powinno być z drogi, a zbierana jest z całego terenu. Wcześniej na sąsiadujących polach były 

odwodnienia, zbiorniki retencyjne, teraz wszystko jest zabudowane. 

- Marcin Manowski – zastosowane, na pewnym odcinku rozwiązanie, kosztowało 300tys.zł, 

nie objęło ono Dobrzynia, gdzie są duże problemy z wodą. Czy to przyjęte rozwiązanie będzie 

zastosowane na kolejnym odcinku do ronda przy współpracy z gminą, jak w ubiegłym roku? 
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- Paweł Calak – wicestarosta – z tego co pamięta w tamtym rejonie jest kilka miejsc gdzie 

zbiera się woda. Nie da się tam zastosować wcześniejszego rozwiązania, jest wysoki stan wód 

gruntowych, woda musi zostać odprowadzona poza drogę do jakiegoś zbiornika. 

- Elżbieta Kapałka – poprosiła o informację na jakim etapie jest sprawa projektu ścieżek 

rowerowych przygotowywanego razem z Urzędem Marszałkowskim. 

Kolejny temat to oznakowanie drogi Dębina – Kazuń Bielany w części dotyczącej ścieżki 

rowerowej. Zostały zlikwidowane znaki, w niektórych miejscach ścieżki już nie ma. Jadąc 

drogą od Kazunia Polskiego w ogóle nie ma oznakowania, że jest ścieżka rowerowa. Czy jest 

szansa na poprawę tego oznakowania? 

- Paweł Calak – wicestarosta – oznakowanie zostanie poprawione, natomiast chciałby 

spotkać się z Panią Kapałką, żeby precyzyjnie ustalić o jakie miejsca chodzi. 

Jeśli chodzi o projektowane ścieżki rowerowe z Urzędem Marszałkowskim, jest to jeszcze 

w fazie uzgodnień. 

- Marcin Manowski – zabrał głos w sprawie poprawy drogi w Pieńkowie. W tej sprawie 

mieszkańcy napisali petycję, dotyczy w szczególności drogi przy wjazdach na posesje: 25, 27, 

27a, 27b, 27c, 69. Po deszczach tworzą się tam olbrzymie kałuże. W związku z tym prosi 

o wizję lokalną i spotkanie z mieszkańcami, radnymi, sołtysem, aby dokładnie w terenie 

wytłumaczyć ten temat. 

- Paweł Calak – wicestarosta – zna drogę w Pieńkowie, żadnej petycji jeszcze nie otrzymał, 

nie ma problemu żeby spotkać się w terenie i sprawdzić o co chodzi. 

- Przewodniczący Rady – poinformował, że do Rady wpłynęły pisma od: Ministra Spraw 

Wewnętrznych i Administracji, Zarządu Województwa Mazowieckiego, Wójta Gminy 

Czosnów (pisma przesłane zostały na adresy mailowe Radnych). 

9. Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Zdzisław Szmytkowski - przewodniczący Rady – 

o godz. 10:53 zamknął obrady LIX sesji Rady Powiatu Nowodworskiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu Nowodworskiego 

/-/Zdzisław Szmytkowski 

Przygotowała: Mariola Tomaszewska  

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


